
Statutární město Brno, městská část Brno-Útěchov 

Zastupitelstvo městské části Brno-Útěchov 

 

Zápis ze zasedání ZMČ Brno-Útěchov, konaného dne 16. prosince 2024 

ve sportovním centru MČ Brno-Útěchov, Adamovská 26, 644 00 Brno 

 

Navržený program: 

 

 1. Zahájení, určení zapisovatele 

 2. Volba ověřovatelů zápisu 

 3. Schválení programu 

 4. Rozpočtová opatření č. 8/2024, 9/2024 a 10/2024 

 5. Rozpočet městské části Brno-Útěchov na rok 2025 

 6. Návrh novely vyhlášky o nočním klidu 

 7. Vyjádření městské části k vyhláškám o spádových obvodech MŠ a ZŠ 

 8. Záměr městské části vypůjčit část pozemku p. č. 58/3 

 9. Smlouva o výpůjčce části pozemku p. č. 58/3 se sdružením hasičů Čech, Moravy a Slezska 

10. Dodatek č. 2 k nájemní smlouvě na pronájem denní místnosti a souvisejících prostor 

      ve sportovním centru 

11. Dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo na zhotovení projektové dokumentace rekonstrukce 

      požární zbrojnice 

12. Stanovení výše odměn neuvolněných členů zastupitelstva 

13. Pořízení fotografické letecké mapy městské části 

14. Provoz Senior Pointu v roce 2025 

15. Zápis ze zasedání finančního výboru 

16. Plnění úkolů 

17. Různé, diskuse, závěr 

 

1. Zahájení, určení zapisovatele 

 

Zasedání ZMČ zahájil a řídil starosta městské části Brno-Útěchov PhDr. Zdeněk Drahoš. 

 

Zahájení v 16.37 hodin. 

 

Při zahájení přítomno 7 členů ZMČ. 

 

Zastupitelstvo je schopno se usnášet. 

 

Přítomen tajemník ÚMČ Brno-Útěchov PaedDr. Ladislav Filipi. 

 

Zapisovatelem určil starosta tajemníka PaedDr. Ladislava Filipiho. 

 



 

2. Volba ověřovatelů zápisu 

 

Jako ověřovatel zápisu se přihlásil doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D. 

 

Hlasování o ověřovateli doc. JUDr. Ing. Zdeňku Dufkovi, Ph.D.: přítomno 7 členů, pro 2, proti 

0, zdrželo se 5. 

 

Jako ověřovatel zápisu se přihlásil RNDr. Luděk Zahradníček. JUDr. Šárka Cechová navrhla 

jako ověřovatele zápisu místostarostu p. Karla Kocha. 

 

Hlasování o ověřovatelích RNDr. Luďku Zahradníčkovi a p. Karlu Kochovi: přítomno 7 členů, 

pro 5, proti 0, zdrželi se 2. 

 

Ověřovateli zápisu byli zvoleni RNDr. Luděk Zahradníček a p. Karel Koch. 

 
3. Schválení programu 

 

Navržený program: 

 

1. Zahájení, určení zapisovatele 

 2. Volba ověřovatelů zápisu 

 3. Schválení programu 

 4. Rozpočtová opatření č. 8/2024, 9/2024 a 10/2024 

 5. Rozpočet městské části Brno-Útěchov na rok 2025 

 6. Návrh novely vyhlášky o nočním klidu 

 7. Vyjádření městské části k vyhláškám o spádových obvodech MŠ a ZŠ 

 8. Záměr městské části vypůjčit část pozemku p. č. 58/3 

 9. Smlouva o výpůjčce části pozemku p. č. 58/3 se sdružením hasičů Čech, Moravy a Slezska 

10. Dodatek č. 2 k nájemní smlouvě na pronájem denní místnosti a souvisejících prostor 

      ve sportovním centru 

11. Dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo na zhotovení projektové dokumentace rekonstrukce 

      požární zbrojnice 

12. Stanovení výše odměn neuvolněných členů zastupitelstva 

13. Pořízení fotografické letecké mapy městské části 

14. Provoz Senior Pointu v roce 2025 

15. Zápis ze zasedání finančního výboru 

16. Plnění úkolů 

17. Různé, diskuse, závěr 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 

 



Schválený program: 

 

1. Zahájení, určení zapisovatele 

 2. Volba ověřovatelů zápisu 

 3. Schválení programu 

 4. Rozpočtová opatření č. 8/2024, 9/2024 a 10/2024 

 5. Rozpočet městské části Brno-Útěchov na rok 2025 

 6. Návrh novely vyhlášky o nočním klidu 

 7. Vyjádření městské části k vyhláškám o spádových obvodech MŠ a ZŠ 

 8. Záměr městské části vypůjčit část pozemku p. č. 58/3 

 9. Smlouva o výpůjčce části pozemku p. č. 58/3 se sdružením hasičů Čech, Moravy a Slezska 

10. Dodatek č. 2 k nájemní smlouvě na pronájem denní místnosti a souvisejících prostor 

      ve sportovním centru 

11. Dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo na zhotovení projektové dokumentace rekonstrukce 

      požární zbrojnice 

12. Stanovení výše odměn neuvolněných členů zastupitelstva 

13. Pořízení fotografické letecké mapy městské části 

14. Provoz Senior Pointu v roce 2025 

15. Zápis ze zasedání finančního výboru 

16. Plnění úkolů 

17. Různé, diskuse, závěr 

 

 

4. Rozpočtová opatření č. 8/2024, 9/2024 a 10/2024 

 

Zprávu zpracovala účetní Jitka Koldovská a předkládá starosta. 

 

V rozpravě vystoupil doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D., (rozpočtové opatření č. 8/2024). 

Zeptal se na rozdělení odměn místním dobrovolným hasičům za úsilí při odstraňování 

následků silné tlakové níže v polovině letošního září: kolika lidem byly odměny uděleny, jak 

byly peníze rozděleny a kdo o rozdělní peněz rozhodl. 

 

Starosta odpověděl, že o rozdělení peněz z vymezené částky 30 000 Kč rozhodli sami hasiči 

podle svého zapojení do odstraňování následků dotyčné tlakové níže a že odměnu dostalo 10 

osob.  

 

Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov  

bere na vědomí rozpočtová opatření č. 8/2024 a 9/2024 

 

schvaluje rozpočtové opatření č. 10/2024 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 



5. Rozpočet městské části Brno-Útěchov na rok 2025 

 

Zprávu zpracovala účetní Jitka Koldovská a předkládá starosta. 

 
Starosta uvedl, že se jedná o „kostru“ hospodaření v příštím roce, sestavenou na základě 

známých skutečností a odhadů vycházejících z předchozích let, která bude v průběhu roku 

upravována dle skutečnosti. 

 

V rozpravě vystoupil doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D.: 

 

1. Připomněl, že starosta na zasedání zastupitelstva v září letošního roku uvedl, že navrhne 

do rozpočtu roku 2025 částku na zpracování projektové dokumentace na rekonstrukci 

komunikací v ulicích Kubánky a Chlumy. 

Starosta odpověděl, že projektant zatím nestačil připravit potřebný podklad, předpokládá, že 

návrh na zařazení příslušné částky do rozpočtu bude předložen zastupitelstvu v březnu 

příštího roku a že k financování uvedené dokumentace budou využity účelově určené 

prostředky na údržbu účelových komunikací z ÚZ 73. 

 

2. Zeptal se na předpokládaný výsledek hospodaření městské části v letošním roce. 

Účetní městské části pí Jitka Koldovská odpověděla, že nelze tuto částku přesně stanovit, do 

konce roku se ještě uskuteční řada plateb. Výsledek hospodaření za letošní rok lze 

odhadnout na 3 500 000 Kč. 

 

3. Uvedl, že by bylo vhodné podpořit častější pořádání kulturních akcí, např. Letní kino, a 

zejména akce pro děti a mládež, neboť v rozpočtu je na využití volného času dětí a mládeže 

pamatováno částkou jen 10 000 Kč, a předložil písemný návrh na příslušnou úpravu rozpočtu 

městské části. 

Starosta reagoval, že je třeba navrhnout konkrétní volnočasové a jiné akce. Upozornil, že 

termín pořádání kulturních či jiných akcí na samotném konci školního roku není vhodný, 

neboť lidé již v řadě případů odjíždějí s dětmi na prázdniny. 

Účetní městské části pí Jitka Koldovská upozornila, že na hrazení příslušných akcí slouží i § 

3399 Kultura a občanské záležitosti. 

 

Návrh usnesení předložený doc. JUDr. Ing. Zdeňkem Dufkem, Ph.D.: 

 

ZMČ schvaluje přesun částky 30 tis. Kč z položky výdajů § 6171 nespecifikované rezervy na 

neinvestiční výdaje do nové položky výdajů § 3421 s názvem podpora volnočasových aktivit 

mládeže. 

ZMČ schvaluje přesun částky 20 tis. Kč z položky výdajů § 6171 nespecifikované rezervy na 

neinvestiční výdaje do nové položky § 3399 s názvem letní kino. 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 2, proti 0, zdrželo se 5. 

 
Usnesení nebylo přijato. 



Hlasování o původním návrhu usnesení: 

 

Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov  

schvaluje rozpočet městské části Brno-Útěchov na rok 2025 

 

pověřuje starostu schvalováním těchto rozpočtových opatření: 
 

a) s vazbou na statutární město Brno – převody uvnitř statutárního města Brna (mezi 
městskou částí a statutárním městem Brnem a mezi městskými částmi navzájem, 
včetně daně z příjmů právnických osob) 

 
b) v rámci schváleného ročního objemu rozpočtu městské části přesuny rozpočtových 

prostředků mezi položkami v rámci jednoho oddílu 
 

c) nad rámec schváleného ročního objemu rozpočtu městské části přijetí účelových 
dotací ze státního rozpočtu, státních fondů, z rozpočtu kraje a rozpočtu města, 
převodů z Národních fondů a výdaje hrazených z těchto prostředků 

 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 5, proti 0, zdrželi se 2. 

 

 

6. Návrh novely vyhlášky o nočním klidu 

 

Zprávu zpracoval tajemník PaedDr. Ladislav Filipi a předkládá starosta. 

 

V rozpravě vystoupil doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D. Zeptal se, zda akce Útěchovského 

kulturního léta, pořádané na konci léta, nebudou zahnuty do této vyhlášky jako doba, kdy 

nemusí být dodržena doba nočního klidu. 

Starosta odpověděl, že doba konání těchto akcí nepřesáhne 22. hodinu, a není proto třeba je 

zařazovat do vyhlášky. 

 

Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov  

nemá připomínek k návrhu vyhlášky č. 16/2024, kterou se mění vyhláška č. 11/2017, o 

nočním klidu, a nenavrhuje žádné výjimky z doby nočního klidu 

 

ukládá starostovi sdělit usnesení ZMČ Odboru vnitřních věcí Magistrátu města Brna  

 

termín: do 31.  12. 2024 

odpovídá: starosta 

úkol č. 6/16. 12. 2024 

 

Hlasování o návrhu: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 



 

 

7. Vyjádření městské části k vyhláškám o spádových obvodech MŠ a ZŠ 

 

Zprávu zpracoval tajemník PaedDr. Ladislav Filipi a předkládá starosta. 

 

Bez připomínek. 

 

Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov  

nenavrhuje žádné změny ve vyhlášce č. 2/2017, kterou se stanoví školské obvody základních 

škol, a ve vyhlášce č. 3/2017, kterou se stanoví školské obvody mateřských škol 

 

ukládá starostovi sdělit usnesení ZMČ Odboru školství, mládeže a tělovýchovy Magistrátu 

města Brna  

 

termín: do 17. 12. 2024 

odpovídá: starosta 

úkol č. 7/16. 12. 2024 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 

8. Záměr městské části vypůjčit část pozemku p. č. 58/3 

 

Zprávu zpracoval tajemník PaedDr. Ladislav Filipi a předkládá starosta. 

 

Bez připomínek. 

 
Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov 

schvaluje záměr městské části zapůjčit část pozemku p. č. 58/3 o výměře 40 m2 v k. ú. 

Útěchov u Brna do 31. 12. 2026 

 

ukládá tajemníkovi zveřejnit uvedený záměr zákonem stanoveným způsobem 

 

termín: do 31. 12. 2024 

odpovídá: starosta 

úkol č. 8/16. 12. 2024 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 

 



 

9. Smlouva o výpůjčce části pozemku p. č. 58/3 se Sdružením hasičů Čech, Moravy a 

Slezska 

 

Bez připomínek. 

 
Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov 

schvaluje smlouvu o výpůjčce části pozemku p. č. 58/3 v k. ú. Útěchov u Brna se Sdružením 

hasičů Čech, Moravy a Slezska – Okresním sdružením hasičů Brno-město, Zubatého 685/1, 

614 00 Brno, IČ 65324311 

 

pověřuje starostu jejím podpisem 

 

termín: po uplynutí doby vyvěšení záměru výpůjčky 

odpovídá: starosta 

úkol č. 9/16. 12. 2024 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 

10. Dodatek č. 2 k nájemní smlouvě na pronájem denní místnosti a souvisejících prostor ve 

sportovním centru 

 

Zprávu zpracoval a předkládá starosta. 

 

V rozpravě vystoupil doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D. Uvedl, že z předloženého materiálu 

pochopil, že smlouva již byla prodloužena. 

Starosta potvrdil, že nájemce požádal o prodloužení smlouvy a že mu byl písemně sdělen 

souhlas s tímto prodloužením. 

 
Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov 

schvaluje dodatek č. 2 k nájemní smlouvě na pronájem denní místnosti a souvisejících 

prostor ve sportovním centru, uzavřené dne 1. 8. 2024, jehož předmětem je zvýšení úhrady 

za služby spojené s nájmem a prodloužení doby nájmu do 31. 12. 2025 

 

pověřuje starostu podpisem uvedeného dodatku 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 5, proti 0, zdrželi se 2. 

 

termín: do 31. 12. 2024 

odpovídá: starosta 

úkol č. 10/16. 12. 2024 



 

 

11. Dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo na zhotovení projektové dokumentace rekonstrukce 

hasičské zbrojnice 

 

Zprávu zpracoval a předkládá starosta. 

 

V rozpravě vystoupil doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D. Konstatoval, že lhůta dokončení 

dotyčné projektové dokumentace 30. 6. 2024 nebyla dodržena, a ocitoval část zápisu ze 

zasedání zastupitelstva 16. 9. 2024, která se k této záležitosti vztahovala (bod Různé, diskuse, 

závěr). Otázal se, proč je udělována smluvní pokuta jen za 1 měsíc prodlení s dokončením 

projektové dokumentace, proč o této záležitosti nejednalo zastupitelstvo již v září na svém 

zasedání a kdy požadavky na změnu projektové dokumentace rekonstrukce hasičské 

zbrojnice městská část obdržela. 

 

Starosta odpověděl, že městská část byla dne 31. 7. 2024 upozorněna Magistrátem města 

Brna na změnu posuzování projektů na rekonstrukce hasičských zbrojnic. Generální 

ředitelství Hasičského záchranného sboru ČR zpřísnilo svůj výklad příslušných požadavků při 

posuzování dotyčných projektů, tento zpřísněný výklad se má uplatnit na všechny takové 

projekty. Na zmíněnou změnu byl neprodleně upozorněn zpracovatel projektu Ing. arch. 

Klaška a Ing. P. O. z Hasičského záchranného sboru Jihomoravského kraje, jenž na zpracování 

projekt spolupracuje. Do konce října letošního roku shromáždil p. P. O. informace, co je třeba 

v projektu změnit. S ohledem na uvedené skutečnosti bylo plnění smlouvy na zpracování 

projektové dokumentace rekonstrukce hasičské zbrojnice od 1. 8. 2024 přerušeno.  

Dále starosta uvedl, že v červnu 2025 má být zahájena stavba nové radnice městské části, na 

kterou město Brno uvolnilo do svého rozpočtu 14 milionů Kč. Protože rekonstrukce hasičské 

zbrojnice má navázat na přestěhování radnice městské části do nového objektu, nyní ani 

městská část projekt rekonstrukce hasičské zbrojnice nepotřebuje.  

 

 
Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov 

schvaluje dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo na zhotovení projektové dokumentace 

rekonstrukce hasičské zbrojnice, uzavřené dne 19. 7. 2023 

 

pověřuje starostu podpisem uvedeného dodatku 

 

termín: do 31. 12. 2024 

odpovídá: starosta 

úkol č. 11/16. 12. 2024 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 



12. Stanovení výše odměn neuvolněných členů zastupitelstva 

 

Zprávu zpracoval tajemník PaedDr. Ladislav Filipi a předkládá starosta. 

 

Tajemník stručně shrnul a objasnil ustanovení zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, 

pojednávající o odměnách neuvolněných členů zastupitelstev. 

 
Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov 

stanovuje od 1. 1. 2025 odměnu  

a) starostovi ve výši 21 209 Kč 

b) místostarostovi/místostarostce v dosavadní výši 

c) předsedům kontrolního a finančního výboru v dosavadní výši 

d) členům výborů v dosavadní výši 

e) členům zastupitelstva neuvedeným v písm. a)-d) v dosavadní výši 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 

13. Pořízení fotografické letecké mapy městské části 

 

Zprávu zpracoval tajemník PaedDr. Ladislav Filipi a předkládá starosta. 

 

Starosta uvedl, že na nově zrekonstruované konečné stanici autobusů MHD v Adamovské 

ulici byly umístěny dvě tabule pro potřeby městské části. Na jednu z nich má být ona mapa 

umístěna. 

 

V rozpravě vystoupil doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D. Otázal se, zda nepůjde jen o letecký 

snímek a zda mapa bude připravena tak, aby mohla být přímo vyvěšena. 

Starosta odpověděl, že mapa bude připravena na instalaci a připevněna a vyvěšena. 

 

Doc. Dufek navrhl, aby od autora mapy byla vyžádána licence i k dalšímu využití příslušného 

leteckého snímku, např. na pohlednice, a navrhl takto doplnit předložené usnesení. 

 
Navržené usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov  

schvaluje pořízení letecké fotografické mapy městské části s vyznačením ulic a význačných 

míst či objektů v městské části a její instalaci na tabuli na konečné stanici autobusů MHD 

v ulici Adamovské v ceně do 100 000 Kč včetně DPH u zhotovitele Miroslava Kamrly, Ečerova 

968/8, 635 00 Brno, IČ 13034791 

 

 

 



ukládá starostovi zajistit pořízení a instalaci uvedené mapy 

 

termín: do 31. 3. 2025 

odpovídá: starosta 

úkol č. 13/16. 12. 2024 

 
Doplněné usnesení: 

 

ZMČ Brno-Útěchov  

schvaluje pořízení letecké fotografické mapy městské části s vyznačením ulic a význačných 

míst či objektů v městské části a její instalaci na tabuli na konečné stanici autobusů MHD 

v ulici Adamovské v ceně do 100 000 Kč včetně DPH u zhotovitele Miroslava Kamrly, Ečerova 

968/8, 635 00 Brno, IČ 13034791, včetně práv na další užití příslušného leteckého snímku či 

mapy 

 

ukládá starostovi zajistit pořízení a instalaci uvedené mapy 

 

termín: do 31. 3. 2025 

odpovídá: starosta 

úkol č. 13/16. 12. 2024 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 

14. Provoz Senior Pointu v roce 2025 

 

Zprávu zpracovala a předkládá místostarostka JUDr. Šárka Cechová. 

 

JUDr. Š. Cechová uvedla, že o sociální poradenství, na které měla být činnost Senior Pointu 

především zaměřena, nebyl a asi ani nebude zájem. Zaujala však přednáška o Belgii, ve 

středu 18. 12. 2024 bude následovat přednáška o vánočních zvycích v jiných zemích. 

Navrhuje pokračovat v činnosti Senior Pointu sníženou frekvencí jedenkrát měsíčně po 

dalších 6 měsíců za částku 11 500 Kč bez DPH a vzhledem k přepokládanému zaměření zájmu 

seniorů o tuto aktivitu se soustředit na přednášky - např. cestopisné, zdravovědné apod. 

 

Člen zastupitelstva RNDr. Luděk Zahradníček, předseda finančního výboru zastupitelstva, 

uvedl, že finanční výbor se činností Senior Pointu zabýval na svém zasedání 11. 12. 2024. 

Výbor nedoporučil další pokračování této služby. Nízký zájem seniorů zdůvodnil i tím, že lidé 

nevědí, kdy se dotyčně setkání koná, a požádal tajemníka ÚMČ, aby termíny schůzek byly 

s dostatečným předstihem, např. čtrnáctidenním, zveřejňovány na portále Česká obec. Dále 

doplnil, že řadu zajímavých přednášek může městská část zajistit pomocí svých občanů, on 

sám má zpracovánu řadu přednášek a nabízí je. 

 

Starosta podpořil návrh ještě dalších šest měsíců v činnosti Senior Pointu pokračovat. 



Občan městské části I. D. podpořil návrh nepokračovat v činnosti Senior Pointu. Konstatoval, 

že původně bylo dohodnuto vyzkoušet tuto aktivitu po dobu tří měsíců. Ukázalo se, že zájem 

seniorů je minimální, proto by se v dalším provozování Senior Pointu v naší městské části 

nemělo pokračovat. 

 

RNDr. Luděk Zahradníček opětovně zdůraznil, že činnost Senior Pointu se málo propaguje, 

proto možná senioři nechodí, je tedy třeba jejich větší informovanost. 

 
Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov  

schvaluje zajištění provozu Senior Pointu organizací SPOLEČNĚ, o. p. s., Mendlovo nám. 

907/1a, 603 00 Brno, IČ 26976307, v lednu-červnu 2025 jedenkrát měsíčně za celkovou 

částku 11 500 Kč bez DPH 
 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 6, proti 0, zdržel se 1.   

 

 

 15. Zápis ze zasedání finančního výboru 

 

Zprávu zpracoval a předkládá předseda finančního výboru RNDr. Luděk Zahradníček. 

 

Starosta uvedl, že finanční výbor se zabýval mimo jiné zimní údržbou účelových komunikací. 

 

Předseda výboru RNDr. Luděk Zahradníček vysvětlil, že město Brno poskytuje pod znakem 

ÚZ 73 městským částem účelově určenou dotaci na údržbu účelových komunikací v majetku 

města, cizí komunikace by se tedy neměly udržovat. Dodal, že je těžké si představit, že by 

jiné než městské komunikace zůstaly bez údržby. Požádal starostu o informaci o převodu 

takových komunikací do majetku města.  

 

Starosta odpověděl, že komunikace v ulicích Rozcestí, Sojčí a U Kněží hory jsou v majetku 

soukromých osob, které nejeví zájem o jejich převod do majetku města Brna. Komunikace 

v ulicích Bezinková a Ve Vilkách vlastní soukromá právnická osoba, která je chce převést do 

vlastnictví města. Dodal, že na základě usnesení přijatého v orgánech města Brna v červenci 

2024 byl pověřen, aby tento převod připravil. Dojít by k němu mělo do konce června 2025. 

 

Občanka městské části M. V. připomněla, že občané bydlící v ulici Rozcestí se již 21 let o tuto 

ulici starají a platí si sami traktor, který tam údržbu zajišťuje.  

 

Další debata se týkala možností použití účelově určených prostředků poskytnutých městské 

části na údržbu účelových komunikací pod znakem ÚZ 73. 

 

Účetní Jitka Koldovská sdělila, že ÚZ 73 byl zaveden v roce 2017, možnosti použití těchto 

prostředků se průběžně měnily, jejich využití se ze strany města Brna postupně upravovalo a 

doplňovalo a že na soukromé účelové komunikace tyto prostředky nesmějí být použity.  



 

Starosta uvedl, že v roce 1998 investor komunikace Ve Vilkách předal tehdejšímu starostovi 

městské části k užívání uvedenou komunikaci včetně sítí. Nelze si představit, že po 26 letech 

se údržba této ulice přestane dělat. Dodal, že i zákon o obcích hovoří o údržbě komunikací 

dle místních zvyklostí a s ohledem na zajištění bezpečnosti. Znovu zdůraznil, že majitel 

komunikace Ve Vilkách nabízí tuto komunikaci městu Brnu. Komunikace je v dobrém stavu, 

nehrozí nutnost jejích brzkých oprav.  

 

RNDr. Luděk Zahradníček poděkoval za poskytnuté informace a sdělil, že návrh usnesení 

k dané věci, předložený finančním výborem, že městská část nemá zjišťovat údržbu 

soukromých komunikací, stahuje. 

 

Doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D., se vrátil ke sdělení účetní J. Koldovské, že na údržbu 

soukromých komunikací nesmí být prostředky z ÚZ 73 použity. Zeptal se, zda se faktura za 

údržbu komunikací rozdělí. 

J. Koldovská odpověděla, že takto se faktury dělí, údržba soukromých komunikací bude 

hrazena z neúčelově určených prostředků městské části. 

 

Doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D., dále sdělil, že na žádost obyvatel ulic Sojčí a Rozcestí se 

zastupitelstvo a kontrolní výbor, jemuž předsedá, zabývaly údržbou soukromých komunikací 

a doporučil, aby tyto komunikace městská část udržovala. Doplnil, že zvyklost v obci může 

být jen jedna, se všemi občany má být zacházeno stejně, to znamená buď soukromé 

komunikace udržovat, nebo nikoliv, ne však některé udržovat a jiné ne. Požádal starostu, aby 

předložil odhad finanční náročnosti údržby těchto komunikací. 

 

Starosta odpověděl, že údržbu soukromých účelových komunikací u ulicích U Kněží hory, 

Rozcestí a Sojčí nehodlá řešit dodatkem ke smlouvě se společností Minks, která zajišťuje 

zimní údržbu komunikací v naší městské části, ale zadáním jinému subjektu, a že je obtížné 

stanovit předem částku potřebnou na jejich údržbu. 

 

Doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D., navrhl, že by se vlastníci soukromých komunikací měli 

být stejně jako majitel komunikace v ulici Ve Vilkách městskou částí oficiálně dotázáni, zda 

mají zájem převést své komunikace do majetku města Brna. 

Starosta odpověděl, že již před rokem osobně do schránek těmto občanům doručil dopis, 

který obsahoval uvedenou výzvu. O převod soukromých komunikací do majetku města 

občané neprojevili zájem. 

 

Doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D. navrhl usnesení: 

 
Usnesení: 

ZMČ ukládá starostovi MČ, aby řešil otázku majetkoprávního vypořádání komunikace v ulici 

Ve Vilkách a ulice Bezinkové, aby došlo k převodu vlastnictví k pozemkům na statutární 

město Brno.  

 



Hlasování: přítomno 7 členů, pro 2, proti 0, zdrželo se 5.  

 

Usnesení nebylo přijato.  

 

Občanka městské části J. N. se připojila k vysvětlení doc. Z. Dufka, které se týkalo pojetí 

zvyklostí v obci, a dodala, že problematikou údržby soukromých účelových komunikací se 

kontrolní výbor zastupitelstva zabýval už před rokem. Vrátila se ještě k otázce možností 

použití prostředku z ÚZ 73. 

Účetní J. Koldovská přečetla definici použití prostředků z ÚZ 73 z materiálu poskytnutého 

Odborem dopravy Magistrátu města Brna. Peníze z tohoto ÚZ se užívají jen na údržbu 

účelových komunikací v majetku města, na soukromé komunikace se musí použít neúčelově 

určené prostředky městské části.   

Občanka J. N. dodala, že pokud se většinově udržují soukromé komunikace, musí se stejně 

udržovat všechny. 

 

Člen kontrolního výboru zastupitelstva a občan městské části I. D. uvedl, že cílem usnesení 

kontrolního výboru v záležitosti údržby soukromých účelových komunikací bylo narovnání 

současného stavu v údržbě těchto komunikací. 

 

Starosta vyzval k tomu, aby se do konce února 2025 ozvali majitelé soukromých účelových 

komunikací Sojčí a Rozcestí i dalších, zda chtějí tyto komunikace převést do vlastnictví města 

Brna. Pokud se tak stane, bude jednat o převodu dotyčných komunikaci do vlastnictví města.  

 

Občanka městské části D. K. sdělila, že bude informovat obyvatele Dlouhých vrchů. 

 

Starosta předložil návrh usnesení: 

 

Usnesení: 

 Zastupitelstvo bere doporučení FV na vědomí. Vzhledem k "místním zvyklostem" nebude 

26letý systém zimní údržby měnit, s tím, že v případě kalamitní situace (souvislá ledovka, 

sníh více než 8 cm) MČ zajistí nutnou údržbu na komunikacích v soukromém vlastnictví U 

Kněží hory, Sojčí a Rozcestí, a to z důvodu zajištění bezpečnosti chodců, řidičů i majetku. 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0.  

 

16. Plnění úkolů 

 

Bez připomínek. 

 

Usnesení: 

ZMČ Brno-Útěchov 

bere na vědomí plnění úkolů č. 5/16. 9. 2024, 6/16. 9. 2024, 7/16. 9. 2024, 8/16. 9. 2024,  

9/16. 9. 2024, 10/16. 9. 2024, 11/16. 9. 2024, 12/16. 9. 2024 

 



Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

 

15. Různé, diskuse, závěr 

 

Starosta uvedl, že městské části byly požádány společností Technické sítě Brno o zaslání 
požadavků na doplnění veřejného osvětlení. Po diskusi navrhl následující usnesení: 
 
Usnesení: 
Zastupitelstvo městské části souhlasí se záměrem sdělit Technickým sítím města Brna 
rozšíření veřejného osvětlení o 100 metrů v prodloužení ulice Dlouhé vrchy formou solárního 
osvětlení. 
 
Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

Dále starosta seznámil zastupitele s navrženými termíny zasedání zastupitelstva v roce 2025: 

17. 3., 16. 6., 15. 9., 15. 12. v 16.30. Dodal, že v případě potřeby mohou být termíny po 

domluvě upraveny. 

 

Doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D., navrhl poděkovat členům sboru dobrovolných hasičů za 

jejich úsilí při odstraňování následků silné tlakové níže v polovině září: 

 

Usnesení: 

Zastupitelstvo děkuje jednotce sboru dobrovolných hasičů za výkon a nasazení v době 

zářijových povodní. 

 

Hlasování: přítomno 7 členů, pro 7, proti 0, zdrželi se 0. 

 

Starosta poděkoval občance městské části a předsedkyni sociální komise I. P. za 

zorganizování akce Rozsvícení vánočního stromečku dne 15. 12. 

  

Doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D., vystoupil s několika dotazy: 
 
1. Zeptal se, zda došlo k pokroku v řešení problematiky parkoviště u sportovního areálu. 
Starosta odpověděl, že jde o složitý problém, a je proto třeba říci, zda městská část chce na 
tomto místě zřídit oficiální parkoviště – je s tím spojeno mnoho práce s nejistým výsledkem, 
pokud jde o úsilí zabránit zde odstavování aut. Musí být zpracován projekt, dále provozní řád 
parkoviště. Přivítá proto podněty, co by měl provozní řád obsahovat. Celá záležitost by se 
řešila ve spolupráci s Odborem dopravy Magistrátu města Brna. 
Doc. Z. Dufek dodal, že chápe, že jde o složitou věc – zřídit parkoviště a zabránit odstavování 
aut na něm. 
Starosta pokračoval, že současně se snaží řešit odstranění aut či jejich vraků dlouhodobě 
odstavených v ulici Chlumy. Na řešení této záležitosti též spolupracuje s Odborem dopravy 
Magistrátu města Brna, získal již řadu potřebných informací, zejména návod, jak posupovat. 
S řešením pomůže i společnost Brněnské komunikace. 



 
2. Zeptal se místostarosty Karla Kocha, zda byli informováni občané, aby ořezali větve stromů 
a keřů, které přesahují nad chodníky a komunikace a omezují průjezd techniky při údržbě 
komunikací. 
Místostarosta Karel Koch odpověděl, že na portálu Česká obec byla zveřejněna výzva 
občanům, aby přesahující větve do 30. 11. ořezali, dále se stejná výzva zveřejnila ve 
zpravodaji. S těmi, kteří větve neořezali, může být tato záležitost projednána osobně nebo 
může městská část ořezat větve sama.   
 
3. V dalším příspěvku se věnoval vydávání zpravodaje městské části: 
„V souvislosti s prosincovým vydáním zpravodaje MČ musím s politováním konstatovat, že 
došlo k porušení ustanovení §4a zákon č. 46/2000 Sb., neboť dle tohoto ustanovení: 
,Vydavatel periodického tisku územního samosprávného celku je povinen poskytovat 
objektivní a vyvážené informace o územním samosprávném celku a poskytnout přiměřený 
prostor pro uveřejnění sdělení, které vyjadřuje názory členů zastupitelstva územního 
samosprávného celku, týkající se tohoto územního samosprávného celku.´ 
Již v minulosti jsem navrhoval, aby u zpravodaje byla zřízena redakční rada a byly stanoveny 
termíny uzávěrek. Můj návrh byl koaliční většinou odmítnut. Nyní došlo k tomu, že byl vydán 
zpravodaj, aniž by všichni členové zastupitelstva byli informováni o tom, že se chystá 
uzávěrka zpravodaje. Prostor k prezentaci svých názorů tak dostala pouze koaliční část 
zastupitelů.“ 
 
Proto navrhuji následující usnesení: 
ZMČ ukládá starostovi MČ, aby informoval všechny členy zastupitelstva nejméně dva týdny 
před uzávěrkou vydání zpravodaje MČ o možnosti zasílání příspěvků do zpravodaje MČ.“ 
 
Na připomínky reagoval starosta. Konstatoval, že nebyl tázán, zda se připravuje vydání 
zpravodaje, otázala se jej dvakrát pouze občanka městské části J. N. Zastupitelé by sami měli 
projevit zájem a zeptat se, zda se vydání zpravodaje připravuje.  
 
Následovalo hlasování o návrhu usnesení předloženého doc. Z. Dufkem: 
 
Usnesení: 
ZMČ ukládá starostovi MČ, aby informoval všechny členy zastupitelstva nejméně dva týdny 
před uzávěrkou vydání zpravodaje MČ o možnosti zasílání příspěvků do zpravodaje MČ. 
 
Hlasování: přítomno 7 členů, pro 2, proti 0, zdrželo se 5. 

 
Usnesení nebylo přijato. 
 
Doc. JUDr. Ing. Zdeněk Dufek, Ph.D., se dále zeptal, zda nemůže být stanoven pevný termín 
uzávěrek zpravodaje. K tomuto návrhu se připojil i občan městské části I. D. 
Starosta odpověděl, že uzávěrka může být v různou dobu podle okolností a potřeby. Do 
diskuse se zapojil též místostarosta Karel Koch, který uvedl, že sdružení Útěchov jinak si 
vydává vlastní zpravodaj. Doc. Z. Dufek odpověděl, že tento zpravodaj si též sami platí. 
 



Starosta na závěr této části diskuse navrhl stanovit termín vydání dalšího čísla zpravodaje 
nejpozději do 31. 5. 2025. 
 
V další části rozpravy proběhla diskuse o vystoupení útěchovských dětí 15. 12. na rozsvěcení 
vánočního stromu, v řadě ohledů osobně zaměřená a emocionálně zabarvená. 
Člen zastupitelstva p. Petr Holík v této souvislosti poděkoval za milé setkání dne 15. 12. při 
rozsvěcení vánočního stromu a zeptal se, kdo byl tvůrce programu dotyčné akce a kdo 
způsobil, že útěchovské děti musely ve větru a mrazu čekat na své vystoupení, které bylo 
zařazeno až na samý konec programu. 
Starosta odpověděl, že na organizaci oné akce a tvorbě programu se podílel on, dále 
předsedkyně sociální komise I. P., místostarosta Karel Koch a členka zastupitelstva Mgr. Hana 
Krivdová. Dodal, že závěrečné vystoupení útěchovských dětí nebylo tematicky vánočně 
zaměřeno, proto bylo zařazeno až na konec programu. 
Předsedkyně sociální komise I. P. vysvětlila, že pro děti byly k dispozici šatny a že již v září na 
zasedání zastupitelstva vyzvala ty, kdož se chtějí podílet na dotyčné předvánoční akci, aby se 
jí přihlásili. Konstatovala též, že zařazení divadelního představení secvičeného útěchovskými 
dětmi až na konec celého programu navrhla sama autorka tohoto vystoupení. 
P. P. Holík polemizoval s připomínkou týkající se požadavku na vánoční zaměření dětského 
vystoupení a uvedl, že v televizi jsou o Vánocích též uváděny pohádky, v nich se vánoční 
tematika nevyskytuje.  
 
V další části diskuse člen zastupitelstva p. Petr Holík konstatoval, že o programu uvedené 
předvánoční akce by měli rozhodovat občané, nikoliv jednotlivci, a že je třeba, aby bylo včas 
řečeno, jaký je navrhován program.  Tento názor podpořil i občan městské části I. D. 
 
Členka zastupitelstva Mgr. Hana Krivdová konstatovala, že v případě akce 15. 12. došlo 
k chybě ve vzájemné komunikaci, což je poučení do budoucna. Doplnila, že celá záležitost je 
věcí náležité domluvy.  
 
Starosta doplnil, že si váží práce pí I. P., kterou odvedla při organizaci akce 15. 12. Dodal, že na 
akci vystupovaly ještě menší děti a položil řečnickou otázku, zda ony měly čekat. 
 
Občanka městské části J. N. ve vrátila k vydávání zpravodaje. Konstatovala, že v ostatních 
městských částech jsou stanoveny termíny uzávěrek, a navrhla stanovit pevný termín 
uzávěrky nebo dát 14 dní předem vědět, že se vydání zpravodaje připravuje. 
 
Starosta v návaznosti na diskusi o vydávání zpravodaje městské části sdělil, že poslední číslo 
zpravodaje z prosince letošního roku zaplatí ze svých peněz. 
 
 
 

 

Zasedání ZMČ Brno-Útěchov dne 16. 12. 2024 ukončil starosta v 18.30 hodin. 

 

 

 

V Brně dne 18. 12. 2024 



 

 

 

 

           

 

                                                                                                                

 

 

                                                                                                                                ……………………………….. 

                                                                                                                                 PhDr. Zdeněk Drahoš 

                                                                                                                                            starosta 

 

 

 

 

                                                                                                                                                                                                                            

………………………………………                                                                              ……………………………………                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     

RNDr. Luděk Zahradníček                                                                                          Karel Koch                                                                                         

 

 

 

Přílohy: 

1x svolánka 

1x presenční listina 

1x zápis  

materiály k jednotlivým bodům programu 

 


